
SKRAĆENI ZAPISNIK

sa 8. sjednice Općinskog vijeća Općine Kali održane u vijećnici Općinskog doma Kali, 
Trg Marnjive 23, dana 18.05.2022. godine s početkom u 17:30 sati.

 Predsjednik općinskog vijeća pozdravlja sve prisutne te prelazi na utvrđivanje kvoruma.

Prisutni Općinski vijećnici:

1. MARIN KOLEGA, 
2. MORENO LONGIN
3. SILVIJA VALJIN
4. NEVEN VITLOV,
5. ANTE GOBIN
6. DUŠKO VIDOV
7. MILAN PAŽEK
8. MARIJA ZELENČIĆ

Odsutni vijećnik: 
- Marko Kolega

Ostali prisutni:
- Bruno Mišlov- načelnik, Pročelnica JUO  Nives Perin,  Lidija Rtaković, direktorica Hripe d.o.o. 

Utvrđuje se da je na sjednici nazočno 8 vijećnika (od ukupno 9 vijećnika), postoji kvorum te se 
mogu donositi pravovaljane odluke.

Predsjednik Općinskog vijeća predlaže   slijedeći :

   DNEVNI   RED : 

1.  Verifikacija skraćenog zapisnika sa 7. sjednice Općinskog vijeća Općine Kali održane dana
17.02.2022. godine,
    
2.  Godišnji izvještaj o radu i financijsko izvješće Trgovačkog društva Hripa d.o.o. Kali za 2021.  

3. VIJEĆNIČKA PITANJA

      

Predsjednik općinskog vijeća daje na glasovanje: Tko je za predloženi Dnevni red?

„ZA“- 8 vijećnika
„PROTIV“- 0 vijećnika

Predsjednik Općinskog vijeća konstatira da  je s 8 glasova „ZA“  i 0 „PROTIV“ , Dnevni red  je 
usvojen za današnju sjednicu općinskog vijeća.
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TOČKA 1. : VERIFIKACIJA ZAPISNIKA SA 7. SJEDNICE OPĆINSKOG VIJEĆA

 Predsjednik općinskog vijeća otvara raspravu. 

S obzirom da se nitko ne javlja za riječ dajem na glasovanje: Tko je za verifikaciju skraćenog 
zapisnika sa 7. sjednice općinskog vijeća održane dana 17.02.2022?

„ZA“ 8 VIJEĆNIKA 
„PROTIV“ 0 VIJEĆNIKA 
„SUZDRŽAN“ 0 VIJEĆNIKA

Predsjednik općinskog vijeća konstatira da je s 8 glasova „ ZA“, „0” suzdržan i 0 „PROTIV“ 
verificiran zapisnik sa 7. sjednice Općinskog vijeća općine Kali održane dana 17.02.2022. godine 

TOČKA 2: Godišnji izvještaj o radu i  financijsko izvješće Trgovačkog društva Hripa d.o.o. Kali  
za 2021. godinu 

Predsjednik općinskog vijeća daje riječ direktorici Hripa d.o.o. Kali – Lidiji Ratković 

LIDIJA RATKOVIĆ:  
Zahvaljujem se danas na ukazanoj pozornosti dnevnog reda, napokon je Hripa dobila svoje mjesto i 
postala bitnija od Općine i općinskih problema kojih naravno uopće nema, a i dobro je da popunimo
broj sjednica obzirom na dobivene mjesečne naknade.

Za one koji ne znaju Hripa d.o.o. osnovana prije 20 godina., prvenstveno da bi bila servis Općini, 
unutar čega je trebala imati svoje ustrojstvo radnika za: 
Pod 1. održavanje i zbrinjavanje čistoće, tada se je otpad odvozio otvoreni kamion, a vreće su se 
izravno bacale u kamion. Da bi se to izbjeglo, to isto radili su, ali radnici Hripe, nije se više moralo 
trčati za kamionom. Znalo se je događati da bi galebovi dosta smeća raznijeli uokolo i tada smo se 
počeli kultivizirati i nabavili smo kante.
Kako smo to palili i zbrinjavali na odlagalištu Zarabaniž  puno puta dolazile su nam sanitarne 
inspekcije i civilne zaštite i kažnjavali nas zbog paljenja, a bilo je i podmetnutih požara puno puta.

2012. godine nabavili smo autosmećarku i smeće morali vozilti na odlagalište Diklo, što je tada i 
uvjetovalo povećanje cijene zbrinjavanja smeća.

01.03.2020. godine zbrinjavanje smeća preuzela je Čistoća Zadar, ali za krajnjeg korisnika tj. 
mještane Kali bilo je jeftinije u konačnici.

Tako smo u dogovoru prodali kamion-smećarku prošle godine s 01.9.2021. Istodobno smo kupili 
kamionet marke Fiat-Ducato za naše potrebe, kategorije B, jer smo imali namjeru prodati narančasti
kamion, ali smo ga popravili i od te namjere odustali i sad služi za naše potrebe.

Kako sam od 01.07.2021. imenovana od strane općinskog načelnika za direktoricu Hripa d.o.o, kao 
manje zlo, nastojim upravljati radnicima i osnovnim sredstvima koji su nam ostali (imali smo 
određenih problema, ali se nadam da smo ih se riješili) i voditi dostojno posao, ali ovo moram s 
vama podijeliti:
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- prije dva mjeseca izbio je požar na općinskom Zarabanižu, tom prilikom oštećen nam je bager, 
dolazio je majstor na lice mjesta da procjeni štetu, ali je rekao:
dok ne počme raditi na njemu ne može znati koliko bi nas došao popravak, bili smo ga spremni 
odvesti u roku daljnjih 20 dana, ali nas je tada načelnik stopirao i od tada su prošla 2 mjeseca, a 
bager samo onako stoji.

Vjerujem da bi ga taj čovjek bio osposobio za naše potrebe i da bi taj trošak popravka dogovorno 
bili platili u ratama. taj iznos sigurno nije mali, 50.000,00 do 70.000,00 kn, iskreno bila sam 
spremna riskirati.

Osvrnuti ću se još malo unazad, općina je morala osnovati komunalno poduzeće, zbog pdv-a , jer se
PDV opet sliva u državnu blagajnu,

Prije 20 godina Općini smo služili da se preko nas izvode radovi postavljanja kanalizacijskog 
kolektora, glavna pristupna cesta mjesta (ulica dr. Slavka Perovića), proširenje cesta obalnog 
područja od Brgačelja do Rahorače, uz Koleginih se nije moglo proći niti pješice i još na puno 
punktova.

Nije to prije 20 godina izgledalo kao danas. Bili smo servis i suport Općini cijelo vrijeme i zbog 
toga se je i bager s nastavcima nabavio.

Kako od 01.03.2020. Čistoća Zadar odvozi i zbrinjava smeće, komunalno poduzeće Hripa i dalje 
održava čistoću javnih površina, tj. radnici u zimskom periodu od Male Lamjane, Otrića, Batalaže, 
Artine, Brgačelja, centra sela mijenjaju koševe i pometu rasuto po ulicama dva puta tjedno, a u 
ljetnom periodu tri puta tjedno sve po programu održavanja komunalne infrastrukture Općine Kali 
kojeg ste vi donijeli.

osim održavanja čistoće mjesta, održavamo zelene površine, što parkova što pilanja tamarisa 
obalnog dijela, košenja svih mogućih površina u mjestu, opet po vašem komunalnom programu, 
održavamo nerazvrstane ceste u zadnje vrijeme i betoniramo, održavamo groblje Dočić, košenjem 
striženjem, čišćenjem kanti i crne jame, opet po komunalnom programu.

Održavamo javnu rasvjetu i ostale komunalne djelatnosti po nalogu komunalnog redara, a sve u 
sklopu komunalnog programa kojeg ste vi usvojili 22.12.2021.godine u iznosu od 1.250.000,00 
kuna.

Kao direktorica nemam namjeru izaći iz tih financijskih okvira i obaviti sve te poslove da se poštuje
i vrednuje rad radnika po tržišnim cijenama i pravilima.

Koristim priliku da kažem da predsjednik nadzornog odbora Hripe Zdenko Vidov smatra da bi sve 
te poslove unajmljena firma odradila puno bolje i jeftinije ili da bi pri Općini trebalo osnovati radni 
pogon koji bi to radio.

U svom mandatu ishodila sam dozvolu za pijacu s minimalnim tehničkim uvjetima jer iako smo 
puno puta imali muškarce za direktore, čak i po dva, oni to nisu stigli napraviti. 

Kupili smo također od 01.07.2021. motorne škare za podrezivanje živice, samohodnu motornu 
kosilici , novu Stihl kosilicu i ručnu motornu pilu , ukupne vrijednosti =12.500,00 kuna
za kvalitetno i brže odrađivanje poslova.
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Vratit ću se na prošlu godinu, kad je direktor Toni Bašić otišao s funkcije 30.06.2021., stanje je bilo 
slijedeće: 
dobavljačima smo bili dužni = 225.403,00 kune,
potraživali smo od kupaca = 268.871,26 kuna.

Prihodi za razdoblje od 01.01.-30.06.2021. iznosili su: 1.044.431,27 kuna
Rashodi za razdoblje od 01.01.-30.06.2021. iznosili su: 901.549,90 kuna
Razlika od 142.836,37 kn odnosila se u korist prihoda, ali tu nije bila obračunata amortizacija, koja 
se radi na kraju godine.

Na 31.12. 2021. obaveze prema dobavljačima iznosile su: 174.593,00 kune
a potraživanja od kupaca = 160.218,00 kuna

Prihodi za razdoblje od 01.01. - 31.12.2021. iznosili su = 1.803.881,36 kuna
Rashodi za razdoblje od 01.01. - 31.12.2021. iznosili su = 1.865649,55 kuna
Razlika od 61.768,19 kuna odnosi se na gubitak, zbog sveukupne amortizacije kamiona.

Na jučerašnji dan 17.05.2022. godine obveze prema dobavljačima iznose = 194.174,58 kuna, a 
potraživanja od kupaca = 67.281,99 kuna
Prihodi za razdoblje od 01.01.2022. do 17.05.2022. iznose = 363.267,71 kunu
Rashodi za razdoblje od 01.01.2022. do 17.05.2022.iznose = 443.119,08 kuna
Razlika od 79.850,37 kuna odnosi se na gubitak razdoblja.
 
Općini dugujemo za kupljeni kamion još 49.000,00 kuna po datoj pozajmici.

obveze prema poreznoj uredno podmirujemo, što je vidljivo iz porezne kartice na dan 18.05.2022.
u zadnjih mjesec dana ispisano je i poslato 12 ovrha u ukupnom iznosu od 17.304,00 kune, a u 
pripremi ima toga još.

Naravno, iako sam samo v.d. direktora, stalo mi je da do kraja godine dovedemo ovo poslovanje bez
gubitka, ne tražimo od nikoga nikakvu milostinju niti pomoć, samo normalnu suradnju i 
vrednovanje rada radnika.

Vodeći se Vašim komunalnim programom za 2022. godinu i da sve izvršimo, ne prelazimo Vaš plan 
i po ovoj mojoj projekciji: 
Planirani prihodi u 2022 godini iznose   = 1.239.000,00 kuna
Planirani rashodi u 2o22. godini iznose = 1.198.128,00 kuna
Razlika u korist prihoda bila bi = 40.872,00 kuna

Ako ću još sanjati, planirana investicijska ulaganja bila bi u: ulični usisivač, čistač i perač ulica te 
dizalica (platforma) za javnu rasvjetu u ukupnom iznosu od 260.000,00 kuna.

Predsjednik Općinskog vijeća otvara raspravu: 

ANTE GOBIN: Za koliko je prodan veliki kamion i zašto je stopirano popravljanje bagera? 

LIDIJA RATKOVIĆ : Kamion je prodan za 150,000,00 kuna, a popravljanje bagera je načelnik 
Općine Kali stopirao. 

NAČELNIK: Stopirao sam popravak bagera iz razloga što je došao na uvid mehaničar Šime Košta i
rekao da bager treba najprije povesti u Prkos cijeloga rastaviti i vidjeti što se sve treba napraviti. 
Obavezna je generalka bagera i to bi došlo minimalno 70.000,00 kuna sa tim da bager ne bi dobili 
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do 12. mjeseca. 

ANTE GOBIN: Načelniče da li je istina da ste htjeli ukinuti Hripu d.o.o.?

NAČELNIK: Istina je da sam ozbiljno razmišljao o tome.

DUŠKO VIDOV: Hripa je pravna osoba to znači da je ona samostalno na tržištu funkcionira po 
tržišnoj ekonomiji. Vlasnik je općina 100%. Hripa se osnovala odlukom Vijeća, jedino se i odlukom
vijeća Hripa može i ukinuti. 

Što se tiče vlastitog pogona upravo ovo miješanje načelnika u rad Hripe d.o.o. govori kako to nije u 
redu. Hripa nema samostalnosti zato što se to i ne dozvoljava. Hripu treba dignuti na noge i da je 
direktorica spremna na to.

Ja sam danas pobrojio 20 tamariša je uvenulo na Artini to se je dogodilo zbog nezalijevanja. U 
našem selu ima puno posla, zelene površine trebaju svugdje biti uredne, treba raditi. 

SILVIJA VALJIN: Ja se slažem sa barba Duškom. U materijalima koje smo dobili od Hripe d.o.o. 
piše da se pola cca. milijuna kuna godišnje bez doprinosa izdvoji za plaće radnika, ne znam da li je 
to puno ili malo, nisam prestručna u ovim ekonomskim kontekstu, ali vjerujem da je dovoljno da 
zaposlenici stvarno nešto rade, jer tipa za park smo u zadnje dvije godine izdvojili 300.000,00 kuna 
to je dosta, bilo bi šteta da ovi novci propadu kao i tamariši. Mislim da bi se trebalo to održavati i da
ljudi stvarno rade jer su problemi na svakim kantunu. Mislim da se održava selo da bi tako 
opravdali ljudima dugovanja.

NEVEN VITLOV: Mislim da se treba staviti direktora na neki vremenski period i nakon toga da se 
vidi financijska slika dali zadovoljavaju ili ne zadovoljavaju te da se vide rezultati. Ja dođem i do 
mišljenja da bi Hripu trebalo ukinuti. Hripa je pravna osoba, zasebna ali njoj je vlasnik Općina i tu 
pada sve. Nema toga načelnika tko ne bi i tko ne čačka po Hripi, tu direktor nema slobode. Hripa je 
uvijek bila veliki problem, a ona je ogledalo sela. 

PREDSJEDNIK VIJEĆA: Stvar je u tome kad vi poslujete u minusu prvu godinu, pa drugu godinu 
ako je uvijek gubitak, mislim da tu nema puno filozofije. Direktor je odgovoran i nitko drugi. 
Duško je dobro rekao, posla ima i previše, raditi se mora, mislim da imate i dovoljan broj ljudi. S 
ljudima se mora pričati i dobro ih znati voditi. Treba jednostavno znati upravljati njima. 

MILAN PAŽEK: Ja sam drugi put u N.O., neke stvari koje sagledavam i moje mišljenje u tom 
kontekstu kada pričamo o Hripi d.o.o. i u ovom odnosu, ajmo reći konkretno sa predsjednikom 
skupštine koju predstavlja Načelnik, da je to ipak neka povezana cjelina jer je smisao komunalnog 
poduzeća smisao u funkciji Općine, znači to po meni komunalno poduzeće nisu namijenjena kao 
privatne tvrtke jer opet trebaju obavljati određene neke vrste poslove koje su u funkciji mještana, a 
neki put nisu profitabilne sa svime kao što bi bilo da neko radi privatno. 

Razmišljam da li je za Općinu potrebno komunalno poduzeće ako neke stvari može napraviti 
jeftinije neka druga firma. Moramo razmišljati o svim mogućim opcijama, a da poduzeće može 
funkcionirati. Mi moramo proučiti i vidjeti što sve možemo napraviti a da naši mještani budu 
zadovoljni, a opet da poduzeće funkcionira. Mislim što se tiče vodstva, da ćemo se svi složiti da je 
to bilo puno problema. 

Drugi problem u Hripi su zaposlenici, jer mislim da ne rade dovoljno te da idu kući kada ih je volja.
Načelnik treba vršiti određeni utjecaj te da to djeluje sinkronizirano. 
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Ja razmišljam da je Hripi dovoljno 4 radnika i sa time bi se smanjili troškovi plaća za cca. 
300.000,00 kuna, a vjerujem da bi se i dalje posao obavljao dobro sa dobrim vodstvom i 
organizacijom poslova iz komunalne djelatnosti. 

Načelnik Bruno je dobro rekao i ja tako mislim da mi, kada sa strane slušamo jedan dio isječka 
dobijemo pogrešnu sliku, istina je opet dosta drukčija. Lidija nije spomenula sve, da od dobavljača 
dobijemo određenu specifikaciju, a onda se dogodi da se nešto malo nadodaje npr. umjesto toliko 
kubika nadodaje se više i tako dođe do neke disproporcije. Mislim da je tu Lidija pogriješila. 

Hripa, po meni, u ovim sljedećim periodu, mora taj minus smanjivati. Općina i načelnik moraju tu 
pomoći koliko mogu, ali direktor se mora izboriti za svoje mjesto da upravlja svim tim drugim 
subjektima, a ako bude klimavo mislim da Hripa mora tada napraviti prijenos. 

Lidija, ti si sad u jednoj turbulentnoj situaciji, preuzela si neke stvari; to moram naglasiti da sam bio
poprilično iznenađen i razočaran, žao mi je što bivši načelnik Marko nije ovdje, što je bivši direktor 
radio neke stvari kriminalnog karaktera. Bez obzira je li to bivši načelnik znao ili ne, ipak je i on 
djelimično odgovoran za to. I to mi se stvarno nije svidjelo i moramo se apsolutno boriti protiv 
toga. Predsjednik nadzornog odbora je tu posebno naglasio: treba striktno voditi brigu o imovini. 
Znači mora se o tome voditi evidencija i vjerojatno će Hripa na kraju prodisati. U Hripi i ne treba 
nekakva dobit, bitno je da radi za što je namijenjena, da radnici primaju plaću i da se po mogućnosti
preko EU fondova i uz pomoć općine nabavljajuj sredstva za suvremenu djelatnost, tada će Hripa 
funkcionirati. 

DUŠKO VIDOV: Predložio bi za poboljšenje Hripe, da pored Vas, odaberete jednu osobu unutar 
Hripe koji će voditi radnike, koja će planirati i koja će biti sa njima cijelo radno vrijeme na terenu. 
Po meni bi onda bila bolja unutar-organizacijska situacija. 

MILAN PAŽEK: Jako je bitna da se u radnoj skupini ima voditelja ili predvodnika koji će time 
rukovoditi i Vaše je da u suradnji toga čovjeka odaberete, a kasnije ako bude dobar će Vama to ići u 
plus, a ako ne bude dobar znajte da ćete pasti sa njim. 

Predsjednik Općinskog vijeća :Konstatiram da se nitko više ne javlja za riječ.
O ovoj točki dnevnog reda se ne glasuje već Općinsko vijeće prima na znanje Godišnji izvještaj o 
radu i financijsko izvješće Trgovačkog društva Hripa d.o.o. Kali  za 2021. godinu 

TOČKA 3.: VIJEĆNIČKA PITANJA

NEVEN VITLOV: Zanima me što je sa proširenjem groblja, te me zanima što je sa dizalicom?

NAČELNIK: Postoji mjesto gdje stoji dizalica to je na Mulu, ali to mjesto je u moru, kao i da ne 
postoji, potrebno je 10 metara nasuti prema lanterni, i više… 

 Potrebna je izmjena DPU-a koja minimalno traje pola godine. Ja smatram kao ribarsko mjesto koje 
se počinje baviti turizmom da više sliči da je ta dizalica u Veloj Lamnjani. O kratkoročnom 
razmišljanju smo mislili prodati ili iznajmiti Nauti Lamnjani uz nekakav ugovor o cijeni za 
mještane općine Kali. Meni je bitno da naši ljudi imaju gdje dizati brodove. 

ANTE GOBIN: Koliko je vraćeno kredita?

NAČELNIK : 600.000,00 kuna
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ANTE GOBIN: Da li se kino sala uredila, pitam zbog toga što su se održale različite manifestacije 
kao što je bio Uskršnji koncert, Maškare itd.. Smatram onda da je za nekoga opasna kino sala, a za 
drugoga nije, pošto prošle godine krizmanicima nisi htio dati kino salu za tulum. 

NAČELNIK: Prošli put sam ti već rekao i sada opet govorim, neki od roditelja su me osobno 
kontaktirali i osobno su me molili da im ne dam dozvolu. 

NEVEN VITLOV: Vidio sam da se plaže nadohranjuju, mislim da bi bilo dobro i da se na plaži iza 
Vitlove rive uredi onaj kantun. 
-
NAČELNIK: Detaljnim planom obalnog pojasa pokriveno je to područje i možemo ga konkretno 
uređivati u skladu sa tim planom, ja sam arhitektu poslao plan, on je to pogledao i rekao sam da 
napravi Idejno rješenje. 

Predsjednik vijeća :  s obzirom da se nitko više ne javlja za riječ zaključuje današnju sjednicu 
Općinskog vijeća ( 19:15)

Zapisnik sastavila : 
Nives Perin                                                                                                      

                                                                      Predsjednik općinskog vijeća:
                                                                                                                         Marin Kolega
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